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(PPO)
dinsdaq 10 januari 2023 12:53

(NN); (GPO)
(GPO)

FW: Gaswinning Toppenhusen; Fragen Kolleezje - ferfolgfraach

Van:
Verzonden:
Aan:
CC:
Onderwerp:

Dag en

Ik heb eerder van begrepen dat eventuele gasboringen niet of geen invloed zal hebben op de tunnel. Straks in de
communicatie met bewoners zal dit item echter nog wel een keer boven kunnen komen drijven.

Met vriendelijke groeten.

Herstel A7 Prinses Margriettunnel - NN
M

Van: | < @sudwestfryslan.nl>
Verzonden: dinsdag 10 januari 2023 09:53
Aan: (PPO) < @rws.nl>
Onderwerp: FW: Gaswinning Toppenhusen; Fragen Kolleezje - ferfolgfraach

Beste ,

Naar aanleiding van vragen vanuit de FNP hebben mijn medewerkers RO onderstaand bericht gedeeld met het
college/ po rtefeuillehouder(s).

Wellicht bekend maar er mag nog naar gas geboord worden in de locatie A7-tunnel. Dat kan leiden tot (minimale)
bodemdaling.

Met vriendelijke groet,

'sudwestfryslan.nl
werkdagen: ma-di-wo-do-vrij

Gemeente

Sudwest-Fryslan
Centraal Postadres
Postbus 10.000, 8600 HA Sneek
Bel ons op 14 0515

Loket Bolsward
Jongemastraat 2

Loket Sneek
Marktstraat 8

Telefonisch bereikbaar van
ma-vrij van 9.00 - 16.00 uur
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info@sudwestfryslan.nl
www.sudwestfryslan.nl
@SWFryslan
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Van: < @sudwestfryslan.nl>
Verzonden: dinsdag 3 januari 2023 11:56
Aan: < (Ssudwestfryslan.nl>
CC: < (Ssudwestfryslan.nl>; < (Ssudwestfryslan.nl>
Onderwerp: RE: Gaswinning Toppenhusen; Fragen Kolleezje - ferfolgfraach

Goeiemoarn

Allerearst do ek in sün en goed 2023 tawinske!

Oppenhuizen korte voorgeschiedenis:
In de jaren ’70 heeft de NAM een proefboring gedaan bij Oppenhuizen. Er is toen gas aangetroffen in een hoeveelheid
die toen niet rendabel te winnen was; Het veld “Oppenhuizen”
De bovengrondse boorlocatie heeft in de gemeente Wymbritseradiel vervolgens de bestemming ‘aardgaswinlocatie’
gekregen. Vermilion heeft op een gegeven moment de rechten van de NAM in dit gebied overgenomen.
Vervolgens kondigde Vermilion i n  2014 aan gas uit het veld Oppenhuizen te willen gaan winnen. Dit past in het beleid
van het Rijk om gaswinning uit kleine velden te stimuleren als reactie op de toen beoogde vermindering (en inmiddels
beëindigde) van de gaswinning in Groningen.
In 2015 heeft Vermilion de vergunningsaanvraag ingediend bij het ministerie.
Tegen de ontwerpbesluiten van het ministerie om vergunning te verlenen hebben o.a. door de gemeente, Doarsbelang
Toppenhüzen-Twellingea, Bewonersvereniging De Brekken (Sneek) en enkele bewoners en bedrijven een zienswijze
ingediend. De gemeenteraad nam in 2015 een motie tegen gaswinning in onze gemeente. Toch heeft het ministerie
van EZ&K in september 2016 een winningsvergunning verleend aan Vermilion. Daartegen is beroep bij de Raad van
State ingediend door Doarpsbelang Top en Twel en Bewonersvereniging De Brekken. Dit heeft geleid tot een
aanpassing van het besluit door het ministerie. Maar de vergunning is onherroepelijk.
Vermilion kan - als de gasleiding van Oppenhuizen naar Boazum is aangelegd - gas gaan winnen. Op het verzoek van
Vermilion om de hiervoor benodigde gasleiding door gemeentegrond te mogen aanleiding heeft de gemeente in 2021
geen toestemming verleend.
Het is de vraag of de gemeente dit kan blijven tegenhouden (vanwege de onherroepelijke vergunning om te mogen
winnen en het landsbelang dat is gediend bij gaswinning uit kleine velden waar dit veilig kan).

Communicatie met gemeente, dorpsbelang en omgeving:
Vermilion heeft de gemeente (wethouder Wielinga) steeds geïnformeerd over hun plannen in de gemeente in het
algemeen én de winning bij Oppenhuizen in het bijzonder.
Vermilion heeft de inwoners van Oppenhuizen uitgenodigd en geïnformeerd op een informatieavond (26 mei 2015) in I t
Harspit in Oppenhuizen. Daarbij waren ook raadsleden, collegeleden, bewoners uitgenodigd. Het ministerie was hierbij
ook vertegenwoordigd.

Invloed (verleden en toekomst) gaswinning op aquaduct?
De boring uit 1970 kan volgens mij geen invloed hebben gehad op de daarna (in 1976) aangelegde aquaduct. Ook al
omdat er immers nog steeds geen gas is gewonnen.

Wanneer Vermilion het gas conform de in 2017 onherroepelijk geworden vergunning gas gaat winnen is er volgens de
Vergunning van het ministerie maximaal 20 mm bodemdaling te verwachten.
Voorafgaand aan de vergunningverlening in 2015/2016 heb ik het ministerie de opmerking gemaakt/vraag gesteld of
het winnen van gas ook invloed kan hebben op het nabijgelegen aquaduct. Het ministerie heeft aangegeven dat dat
niet het geval zal zi jn. De daling zou beperkt zijn (maximaal 20 mm) en overigens ligt het aquaduct ligt in de
bovengrond die in dat geval gelijkmatig zal dalen.
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Gelet hierop en op het recente gedoe rondom het aquaduct en een opmerking van Vermilion dat ze mogeliik in 2024 a
2025 gas uit het veld Oppenhuizen willen gaan winnen, heb ik gister nog even een mail aan gestuurd
met als doel dit gegeven toch nog maar onder de aandacht te brengen bij Rijkswaterstaat. Onder het motto “Baat het
niet dan schaadt het n iet”  / “Je weet maar nooit...”

Woudsend
Hier ligt een gasveld waar nog niet wordt gewonnen. Als Vermilion gaat winnen zal dat vanuit onze buurgemeente De
Fryske Marren plaatsvinden. Ze willen dan een gasleiding aanleggen die wordt gekoppeld op de nog aan te leggen
gasleiding van Oppenhuizen naar Boazum.

Raerd
Boven Raerd ligt een winlocatie waar tot 2012 voor het laatst gas is gewonnen. Het gasveld ligt voor een klein stukje in
onze gemeente. Grotendeels in Leeuwarden. In 2020 heeft de minister ingestemd met een geactualiseerd winningsplan
van Vermilion voor het opnieuw winnen van gas tot 31 december 2030. Vermilion is nog niet begonnen. Ze informeren
de omgeving zelf.

Ik ben uitgenodigd (en aanwezig) bij een BO met o.a. jou, Rietman, Dam.
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Met  vr iendel i jke groet .
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Van: < (asudwestfryslan.nl>
Verzonden: maandag 2 januari 2023 22:31
Aan: < fflsudwestfryslan.nl>
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CC: < @sudwestfryslan.nl>
Onderwerp: RE: Gaswinning Toppenhusen; Fragen Kolleezje - ferfolgfraach

Noch ien ekstra fraach:
Hoe en wannear is hjiroer kommunisearre nei de ynwenners / doarpsbelangen / SWF?

Tige tank.

Groetnis,

Wethalder SWF

T: |
E: ( @sudwestfryslan.nl

Van:
Verzonden: maandag 2 januari 2023 22:05
Aan: <■ (5)sudwestfryslan.nl>
CC: < @sudwestfryslan.nl>
Onderwerp: FW: Gaswinning Toppenhusen; Fragen Kolleezje

Bijlagen haw ik dy earder ek al stjoerd.

Nei oanlieding fan fersyk üt  it kolleezje, folgende fragen (selde as yn de app):
Wat is de stan fan saken oangeande gaswinning yn us gemeente (situaasje fan fjilden Waldsein, Toppenhusen,
Raerd, ensa)?
Kin de boring yn Toppenhusen de situaasje oangeande i t  akwadukt probleem beinfloed hawwe?
Kin evt. gaswinning yn Toppenhusen de situaasje oangeande it akwadukt probleem yn de takomst beinfloedsje?

Graach dyn reaksje.

Tige tank.

Groetnis,

Wethalder SWF

T: |
E: gsudwestfryslan.nl

Van:
Verzonden: vrijdag 4 november 2022 11:13
Aan: < (gsudwestfryslan.nl>
Onderwerp: FW: Verslag Friese mijnbouwtafel

Foar ynfo.
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Mei freonlike groetnis,

Wethalder gemeente Südwest-Fryslan
T : |
E: I @sudwestfryslan.nl
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